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Nivalan kaupunginhallitus esittää Maa- ja metsätalousministeriölle susien 

kannanhoidollisen metsästämisen mahdollistamista nykyistä helpommin. Nivalan 

kaupunki edellyttää myös, että valtion tulee osallistua jatkossa koululaisten 

susikuljetuksista aiheutuviin mahdollisiin lisäkustannuksiin. 

 

Susien määrä on lähialueilla ja Nivalassa lisääntynyt huomattavasti viimeisen viiden 

vuoden aikana. Ravintotilanteen heikentyessä susien häiriökäyttäytyminen on 

lisääntynyt ja havainnot siirtyneet lähelle asutusta. Sudet ovat jo tappaneet alueella 

useita metsästyskoiria. Erityisesti asutuksen lähellä liikkuvat susilaumat ja yksittäiset 

suden aiheuttavat pelkoa kuntalaisissa. Alueen laumoista kaksi liikkuu Nivalan 

alueella. Toisessa laumassa on noin kymmenen yksilöä ja toisessa neljä. Kartoituksen 

jälkeen on syntynyt uudet pentueet ja lisäksi uusia havaintoja on tehty jo Kalajoen 

eteläpuolella Sievin suunnalla, johon todennäköisesti on syntymässä uusi lauma.  

 

Alueen susitilanteesta on kuultu paikallista riistanhoitoyhdistyksen 

toiminnanohjaajaa. Asia on ollut esillä sekä opetuslautakunnassa (11.11.2020) että 

kaupunginhallituksessa (7.12.2020).  Turvatakseen koululaisten koulumatkoja 

opetuslautakunta on muuttanut koululaiskuljetusten reittejä siten, että oppilaiden 

matkat lähimmälle pysäkille olisi mahdollisimman lyhyet. Yksittäisiä hakemuksia 

oppilaiden uusille kuljetuksille kotipihasta on ollut käsittelyssä, mutta kuljetuksia ei 

ole vielä myönnetty.  Uudet kuljetukset tulevat aiheuttamaan lisäkustannuksia. 

 

Nivalan kaupunki vaatii valtion ratkaisuja, että alueen susitilanteeseen voidaan 

puutua ja kuntalaisten turvallisuus taata jatkossakin sekä valtion osallistumista ns. 

ylimääräisin susikuljetuksiin mitä runsas susikanta tulee aiheuttamaan.  

 

Kunnioittavasti 

 

Nivalan kaupunginhallitus 
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